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1.  Otwarcie  XXIX Sesji  Rady Miejskiej w Ostrorogu i stwierdzenie quorum. 

Z uwagi na nieobecność Przewodniczącego Rady Miejskiej w Ostrorogu sesję prowadzi 

Wiceprzewodniczący Rady Jarosław Oszmałek. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Ostrorogu Jarosław Oszmałek  o godz. 17:25 otworzył obrady 

XXIX Sesji Rady Miejskiej w Ostrorogu oraz powitał wszystkich zebranych. Przypomniał o nakazie 

zasłaniania ust i nosa. Poinformował również, że zgodnie z wymogami - obrady Rady Miejskiej w 

Ostrorogu są transmitowane na żywo i utrwalane. Szczegółowe informacje i nagrania dostępne się w 

Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta i Gminy Ostroróg. Przypomniał, że wszelkie wystąpienia 

i wypowiedzi muszą być zgodne z obowiązującymi przepisami dotyczącymi ochrony danych 

osobowych. Prosił  o wypowiedzi zwięzłe i wyraźne, gdyż nagrania z sesji muszą być przerabiane na 

tekst zgodnie z ustawą.  

Sesja odbywa się w sali sesyjnej UMiG Ostroróg.  

W posiedzeniu uczestniczy 13 Radnych, co stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych uchwał (nieobecny przewodniczący rady Tomasz Antoniewski i radny Dawid Hały).  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3.   

Proponowany porządek obrad stanowi załącznik nr 4.      

 

2. Wyznaczenie protokolanta.  

Na protokolanta sesji zaproponowano panią Magdalenę Kaszkowiak. 

 
3. Sprawa porządku obrad. 
Wiceprzewodniczący Rady Jarosław Oszmałek powiedział, że proponuje się wprowadzić do porządku 
obrad jako punkt 7: Wyrażenie stanowiska Rady Miejskiej w Ostrorogu w sprawie inicjatywy 
ustanowienia 27 grudnia świętem państwowym. Pozostałe punkty zostają przesunięte według 
kolejności.  
Wiceprzewodniczący przeprowadził głosowanie. 
Punkt 7: Wyrażenie stanowiska Rady Miejskiej w Ostrorogu w sprawie inicjatywy ustanowienia 27 
grudnia świętem państwowym został jednogłośnie wprowadzony do porządku obrad  
(imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 5). 
Wiceprzewodniczący powiedział również, że do biura rady wpłynęła autopoprawka do uchwały 
budżetowej i proponuje się ją wprowadzić do porządku obrad do uchwały w sprawie zmiany uchwały 
nr XXIII/201/2020 Rady Miejskiej w Ostrorogu z dnia 22 grudnia 2020 roku w sprawie budżetu na rok 
2021 
Wiceprzewodniczący przeprowadził głosowanie. 
Autopoprawka została jednogłośnie wprowadzona do porządku obrad do uchwały budżetowej 
(autopoprawka stanowi załącznik nr 6, imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 7).  
 
Do biura rady wpłynęły również 3 projekty uchwał, które zostały omówione podczas komisji wspólnej.  
- pierwszy projekt – uchwała w sprawie dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie 
zbiorowego odprowadzania ścieków.  
Wiceprzewodniczący przeprowadził głosownie. 
Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie do porządku obrad  
(projekt uchwały stanowi załącznik nr 8, imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 9).  
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- drugi projekt –  uchwała w sprawie zmiany uchwały nr XVIII/170/2020 Rady Miejskiej w Ostrorogu z 
dnia 4 czerwca 2020 roku w sprawie zróżnicowania stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w zależności od liczby mieszkańców zamieszkujących nieruchomość. 
Wiceprzewodniczący przeprowadziła głosowanie. 
Projekt uchwały został jednogłośnie przyjęty do porządku obrad  
(projekt uchwały stanowi załącznik nr 10, imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 11). 
- trzeci projekt – uchwała w sprawie zasad i warunków używania herbu oraz barw Gminy Ostroróg  
Wiceprzewodniczący przeprowadził głosowanie. 
Projekt uchwały został jednogłośnie przyjęty do porządku obrad sesji  
(projekt uchwały stanowi załącznik nr 12, imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 13).  
 

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie XXIX Sesji Rady Miejskiej w Ostrorogu i stwierdzenie quorum. 

2. Wyznaczenie protokolanta. 

3. Sprawa porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Ostrorogu. 

5. Informacja Burmistrza  z działalności międzysesyjnej i wykonania uchwał.  

6. Uchwały w sprawie: 

I. zmiany uchwały nr XXIII/201/2020 Rady Miejskiej w Ostrorogu z dnia 22 grudnia 2020 
roku w sprawie budżetu na rok 2021 wraz z autopoprawką 

II. zmiany uchwały nr XXIII/200/2020 Rady Miejskiej w Ostrorogu z dnia 22 grudnia 2020 roku 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Ostroróg na lata 
2021-2027, 

III. Studium uwarunkowań  i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Ostroróg, 
IV. określenia średniej ceny jednostek paliwa w gminie na rok szkolny 2021/2022, 
V. wyrażenia zgody na używanie herbu Gminy Ostroróg, 
VI. dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie zbiorowego odprowadzania 

ścieków, 
VII. zmiany uchwały nr XVIII/170/2020 Rady Miejskiej w Ostrorogu z dnia 4 czerwca 2020 roku 

w sprawie zróżnicowania stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w 
zależności od liczby mieszkańców zamieszkujących nieruchomość, 

VIII. zasad i warunków używania herbu oraz barw Gminy Ostroróg. 
 

7. Wyrażenie stanowiska Rady Miejskiej w Ostrorogu w sprawie inicjatywy ustanowienia 27 
grudnia świętem państwowym.  

8. Interpelacje i zapytania.  

9. Wolne głosy i wnioski. 

10. Zamknięcie XXIX Sesji Rady Miejskiej w Ostrorogu. 
 

4.  Przyjęcie protokołu z XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Ostrorogu. 

Wiceprzewodniczący Rady Jarosław Oszmałek powiedział, że  do protokołu z XXVIII Sesji Rady 

Miejskiej nie było uwag i proponuje się przyjęcie protokołu bez odczytywania. 
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Przewodniczący przeprowadził głosowanie. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie bez odczytywania. 

(imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 14), 

 

 

5. Informacja Burmistrza z działalności międzysesyjnej i wykonania uchwal. 

Wiceprzewodniczący Rady Jarosław Oszmałek poinformował, że sprawozdania burmistrza  

z działalności międzysesyjnej i wykonania uchwał będą stanowić załącznik do protokołu i dostępne 

będą w biurze rady do wglądu. (Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej stanowi załącznik nr 15; 

sprawozdanie z wykonania uchwał stanowi załącznik nr 16).  

 

6. Uchwały w prawie: 
I. zmiany uchwały nr XXIII/201/2020 Rady Miejskiej w Ostrorogu z dnia 22 grudnia 2020 roku w 

sprawie budżetu na rok 2021 wraz z autopoprawką 

Uchwała została omówiona na komisji wspólnej. Pytań nie było.  

Wiceprzewodniczący przeprowadził głosowanie. 

Uchwała nr XXIX/250/2021 Rady Miejskiej w Ostrorogu z dnia 29 lipca 2021 roku w sprawie zmiany 

uchwały nr XXIII/201/2020 Rady Miejskiej w Ostrorogu z dnia 22 grudnia 2020 roku  

w sprawie budżetu na rok 2021 została podjęta jednogłośnie.  

(podjęta uchwała stanowi załącznik nr 17, imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 18) 

 
II. zmiany uchwały nr XXIII/200/2020 Rady Miejskiej w Ostrorogu z dnia 22 grudnia 2020 roku w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Ostroróg na lata 2021-
2027, 

 
Uchwała została omówiona na komisji wspólnej. Pytań nie było.  

Wiceprzewodniczący przeprowadził głosowanie. 

Uchwała nr XXIX/251/2021 Rady Miejskiej w Ostrorogu z dnia 29 lipca 2021 roku w sprawie zmiany 
uchwały nr XXIII/200/2020 Rady Miejskiej w Ostrorogu z dnia 22 grudnia 2020 roku w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Ostroróg na lata 2021-2027 została 
podjęta jednogłośnie. 
 (podjęta uchwała stanowi załącznik nr 19, imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 20) 

 

III. Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Ostroróg 

Uchwała również została omówiona na komisji wspólnej, pytań nie było.  
Wiceprzewodniczący przeprowadził głosowanie. 
Uchwała nr XXIX/252/2021 Rady Miejskiej w Ostrorogu z dnia 29 lipca 2021 roku w sprawie Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Ostroróg została podjęta 
jednogłośnie. 
(podjęta  uchwała stanowi załącznik nr 21, imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 
22).  
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IV. określenia średniej ceny jednostek paliwa w gminie na rok szkolny 2021/2022 

Uchwała została omówiona podczas komisji wspólnej. 
Radny Jerzy Roman zapytał, co jeśli podrożeje paliwo. 
Wiceprzewodniczący Jarosław Oszmałek odparł, że będzie wtedy przygotowana kolejna uchwała. 
Więcej pytań nie było. 
Wiceprzewodniczący przeprowadził głosowanie. 
Uchwała nr XXIX/253/2021 Rady Miejskiej w Ostrorogu z dnia 29 lipca 2021 roku w sprawie 
określenia średniej ceny jednostek paliwa w gminie na rok szkolny 2021/2022 została podjęta 
jednogłośnie.  
(podjęta uchwała stanowi załącznik nr 23, imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 24). 
 

V. wyrażenia zgody na używanie herbu Gminy Ostroróg 

Uchwała również została omówiona na komisji wspólnej, pytań nie było.  
Wiceprzewodniczący przeprowadził głosowanie. 
Uchwała nr XXIX/254/2021 Rady Miejskiej w Ostrorogu z dnia 29 lipca 2021 roku w sprawie 
wyrażenia zgody na używanie herbu Gminy Ostroróg została podjęta jednogłośnie.  
(podjęta uchwała stanowi załącznik nr 25, imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 26) 
 

VI. dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie zbiorowego odprowadzania 

ścieków.  

Uchwała została omówiona na komisji, pytań nie było.  
Wiceprzewodniczący przeprowadził głosowanie. 
Uchwała nr XXIX/255/2021 Rady Miejskiej w Ostrorogu z dnia 29 lipca 2021 roku w sprawie dopłat 
do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie zbiorowego odprowadzania ścieków została podjęta 
jednogłośnie.  
(podjęta uchwała stanowi załącznik nr 27, imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 28).  
 

VII. zmiany uchwały nr XVIII/170/2020 Rady Miejskiej w Ostrorogu z dnia 4 czerwca 2020 roku 

w sprawie zróżnicowania stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w 

zależności od liczby mieszkańców zamieszkujących nieruchomość 

Uchwała również została omawiana podczas posiedzenie komisji wspólnej, pytań nie było.  
Wiceprzewodniczący Jarosław Oszmałek przeprowadził głosowanie. 
Uchwała nr XXIX/256/2021 Rady Miejskiej w Ostrorogu z dnia 29 lipca 2021 roku w sprawie zmiany 
uchwały nr XVIII/170/2020 Rady Miejskiej w Ostrorogu z dnia 4 czerwca 2020 roku w sprawie 
zróżnicowania stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w zależności od liczby 
mieszkańców zamieszkujących nieruchomość została podjęta jednogłośnie.  
(podjęta uchwała stanowi załącznik nr 29, imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 30) 
 

VIII. zasad i warunków używania herbu oraz barw Gminy Ostroróg  

Uchwała została omówiona, pytań nie było. 
Wiceprzewodniczący Rady Jarosław Oszmałek przeprowadził głosowanie. 
Uchwała nr XXIX/257/2021 Rady Miejskiej w Ostrorogu z dnia 29 lipca 2021 roku w sprawie zasad i 
warunków używania herbu oraz barw Gminy Ostroróg została podjęta jednogłośnie.  
(podjęta uchwała stanowi załącznik nr 31, imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 32).  



Id: B4CF31E9-9C4E-4EB2-A90F-94D7399B4FF4. Podpisany Strona 6 

 

 
7. Wyrażenie stanowiska Rady Miejskiej w Ostrorogu w sprawie inicjatywy ustanowienia 27 grudnia 
świętem państwowym.  
Wiceprzewodniczący Jarosław Oszmałek poinformował, że Stowarzyszenie Gmin i Powiatów 
Wielkopolski we współpracy z partnerami włączyło się w szczytną ideę doprowadzenia do 
ustanowienia dnia 27 grudnia, czyli rocznicę zwycięskiego Powstania Wielkopolskiego świętem 
państwowym i zaprasza do wsparcia tej inicjatywy. 
Wiceprzewodniczący przeprowadził głosowanie w sprawie wyrażenia tego stanowiska. 
Inicjatywa została poparta jednogłośnie (13 głosami „za”). 
(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 33).  
 
8. Interpelacje i zapytania.  
Radny Jerzy Roman poprosił, żeby na komisję i sesję zapraszać kogoś z Aquanetu.  
Wiceprzewodniczący Jarosław Oszmałek odparł, że prosi, aby głos zabrać w wolnych głosach  
i wnioskach.  
9.  Wolne głosy i wnioski.  
Radny Jerzy Roman powtórzył, aby ktoś z Aquanetu był zapraszany (na sesje i komisje) i wyjaśnił jak 
to jest, że za metr ścieków płacą 26zł, a za beczkę więcej, dużo innych rzeczy jeszcze jest do 
wyjaśnienia.  
 
Radny Feliks Burdajewicz zapytał Burmistrza jak wygląda sprawa żłobka? 
Burmistrz Roman Napierała odpowiedział, że radni wiedzą, jakimi pieniędzmi dysponowaliśmy, a jakie 
zostały złożone oferty. Na dzień dzisiejszy sprawa nie jest zamknięta, jest w toku. Burmistrz wyraził 
nadzieję, że idzie w dobrym kierunku - zostały podjęte wspólne działania z Gminą Obrzycko. Na chwilę 
obecną, żeby mówić o konkretach to jest za wcześnie. 
Następnie burmistrz złożył życzenia i gratulacje z okazji minionych imienin radnej powiatowej Pani 
Annie Rudy i Radnemu Krzysztofowi Szal.  Po chwili poprosił sołtysów Szczepankowa i Oporowa, i 
wręczył im symboliczny certyfikat - pomoc Województwa Wielkopolskiego, na Oporowo 30 tys. zł. – 
na zadanie Ignacy Paderewski z wizytą w Oporowie, drugi dla Szczepankowa  dla OSP na zadanie  – 
Strażacy o środowisko dbają i Twoje bezpieczeństwo zapewniają.    
Burmistrz nadmienił, że dzwonił do niego ksiądz proboszcz z pytaniem jak rada i gmina zaopatruje się 
na dożynki w tym roku. Wspomniał, że nie jesteśmy na to przygotowani i prosił, aby wyrazić swoje 
zdanie z sołtysami.  
Następnie powiedział o wnioskach, które były składane i o tych inwestycjach, które będą realizowane 
na terenie naszej gminy. W Wielonku będzie robiony tzw. ryneczek. Następne umowy będą 
podpisywane niebawem – szatnia w Kluczewie, dojazdy do pól. Wspomniał, że na szatnię w Kluczewie 
odbyły się 3 przetargi. Ceny były bardzo zawyżone, nie można było ich zaakceptować, mieliśmy w 
budżecie zabukowane 250 tys. zł., najtańsza oferta była 450 tys. zł. W drugim i trzecim przetargu nikt 
się nie zgłosił, następnie odbyły się negocjacje, zgłosiły się 2 firmy. Sama inwestycja nie jest tak droga, 
trzeba jeszcze nadzór zapłacić itd. Może w przyszłym tygodniu podpiszemy umowę. Należy tam 
podłączyć jeszcze wodę.  
Radny Feliks Burdajewicz zapytał jak daleko jest sprawa dokumentacji strażnicy? To miało być 
zrobione do końca września? 
Burmistrz odparł, że jesteśmy na takim etapie, z którym druhowie zostali zapoznani. Mamy jeszcze 
parę dni czasu, pieniądze są zabukowane. 
Radny Feliks Burdajewicz zapytał, czy zostało uzgodnione pod jakim to będzie szyldem?   
Burmistrz odpowiedział, że jest to pytanie do pani Karoliny, wszystko zależy od tego jak będziemy 
mogli pozyskać pieniądze z zewnątrz.  
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Burmistrz nadmienił jeszcze raz, żeby zastanowić się co do dożynek. 
Wiceprzewodniczący Rady Jarosław Oszmałek zapytał jaka jest data tych dożynek.  
Burmistrz odpowiedział, że to kwestia do zastanowienia się.   
Sołtys Oporowa Beata Kotlińska korzystając z okazji, że na sali byli obecni radni powiatowi - 
podziękowała w imieniu w swoim i mieszkańców Oporowa za pięknie zrobioną drogę do Ordzina.  
Wiceprzewodniczący Jarosław Oszmałek zapytał obecnych na obradach sesji radnych powiatowych o 
ścieżkę pieszo- rowerową do Wielonka, o którą stara się już 20 lat. Czy coś wiadomo w tej sprawie? 
Radna Powiatowa Anna Rudy odpowiedziała, że jeśli chodzi o tą inwestycję, która była zgłoszona przez 
pana Burmistrza jako priorytetowa do wykonania przy współfinansowaniu powiatu, zgodnie z 
procedurą dokumentacja projektowa została wykonana w maju, która kosztowała 77 tys. zł. Kosztorys 
inwestorski na to zadanie to około 1.600.000zł. Dofinansowanie gminy ma wynosić 50%. Nadmieniła, 
że z tego co jej wiadomo, pan Burmistrz wystosował pismo do Zarządu Powiatu, że odstępuje od  
realizacji tej inwestycji.  
Burmistrz Roman Napierała odparł, że jest to niedomówienie. Wyjaśnił, że cały czas czekamy. Po 
rozmowie z Panią Starostą padły wnioski, że ani starostwo, ani gminę nie stać na wyłożenie takich 
pieniędzy. To nie jest odrzucenie tematu, tylko zawieszenie. Starostwo będzie się starało o 
dofinansowanie i wrócimy do tego. Najważniejsze, że jest dokumentacja. Nikt nie myślał, że tak to 
wszystko podrożeje.  
Wiceprzewodniczący Jarosław Oszmałek zapytał Burmistrza dlaczego pani Radna Powiatowa twierdzi, 
że Burmistrz zrezygnował z  tej inwestycji? 
Radna Powiatowa Anna Rudy – powiedziała, że pismo wpłynęło, rozmawiała z panem Wicestarostą i 
Wicestarosta twierdzi, że powiat gotowy jest rozpocząć inwestycję.  
Burmistrz powtórzył, że rozmawiał z panią Starostą i ani gminy ani starostwa nie stać na wyłożenie 
takich pieniędzy na dzień dzisiejszy. Temat jest aktualny, ale Starostwo szuka środków po to, żeby ta 
inwestycja była tańsza. Na pewno nie ma takiego pisma, temat jest aktualny i oby się udało.  
Wiceprzewodniczący Jarosław Oszmałek stwierdził, że teraz są dwie różne informacje, Burmistrz 
twierdzi, że pisma nie było.  
Radny Powiatowy Andrzej Grzeszczyk powiedział, że oboje jego przedmówcy mówią prawdę, nikt się 
nie mija. Szukamy środków, które pozwolą na zmniejszenie wkładu własnego gminy i starostwa. 
Powiat będzie wykonywał też drogę Piaskowo-Śmiłowo za 7 mln zł. Inwestycje drogowe nie są 
jedynymi, które mamy do realizacji. Prosił, aby nie „podbijać tej piłeczki”, to jest wspólna sprawa i 
wyraził zdanie, aby być dobrej myśli. 
Wiceprzewodniczący Jarosław Oszmałek odparł, że dobrej myśli jest już 20 lat. 
Radny Powiatowy Andrzej Grzeszczyk nadmienił, że są jeszcze inne inwestycje pilne, a ścieżka 
rowerowa jest to coś ponad zaspokojenie najpilniejszych potrzeb.  Postaramy się, żeby do końca 
kadencji -  jeśli będą środki to zrealizować.  
Radny Feliks Burdajewicz – zapytał o drogę powiatową Ostroróg – Obrzycko i Ostroróg – Lipnica, czy 
one są w którymś roku ujęte do naprawy? 
Radny Powiatowy Andrzej Grzeszczyk odparł, że w miarę posiadanych środków te nowe dywaniki 
będą robione. W tej chwili zgodnie z nowymi przepisami nośność drogi musi być zwiększona. W tej 
chwili przygotowywana jest dokumentacja na drogę Nowa Wieś- Szamotuły i Ordzin-Pęckowo.  
Radny Feliks Burdajewicz nadmienił jeszcze, że droga Nowa Wieś – Szamotuły był tam teraz objazd i 
jest wielka dziura i kto to ma naprawić.  
Radny Powiatowy Andrzej Grzeszczyk stwierdził, że rzeczywiście jest tam wyrwa i to nie jedna, 
natomiast był to jedyny objazd i trudno było teraz te prace wykonywać i paraliżować ruch. Będzie to 
pewnie usunięte przez użytkownika, przez firmę Budimex.  
Więcej pytań nie było.  
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11. Zamknięcie XXIX Sesji Rady Miejskiej w Ostrorogu.  

Wiceprzewodniczący Jarosław Oszmałek z powodu wyczerpania porządku obrad zamknął obrady XXIX 
Sesji Rady Miejskiej w Ostrorogu – godz. 18:01. 
 

Integralną część protokołu stanowi nagranie z obrad XXIX Sesji Rady Miejskiej w Ostrorogu stanowiące 

załącznik nr 34  do protokołu. 
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